



Slovakia ratifies the Agreement that establishes the EU-LAC Foundation as an International Organisation

On May 18th, the Slovak Republic became the 46th Member to ratify the Constituent Agreement that transforms the EU-LAC Foundation into an International Organisation, thus becoming the 26th EU member to do so.

This ratification attests to Slovakia's firm commitment to the mandate of the Foundation for strengthening the bi-regional relations between the European Union, Latin America and the Caribbean. Slovakia, therefore, contributes to the EU-LAC Foundation's determining and invaluable role of fostering mutual knowledge and understanding between the respective governments and civil societies.

The Constitutive Agreement entered into force on May 17th 2019, being the very first international agreement negotiated by all 61 Members of the Strategic Partnership between the EU and CELAC countries. Since then, the EU-LAC Foundation operates as an international organisation, as intended by the Heads of State and Government of the 60 Member States of the European Union, Latin America and the Caribbean, and of the European Union itself.

...

Eslovaquia ratifica el Acuerdo por el que se establece la Fundación EU-LAC como Organización Internacional

El 18 de mayo, la República Eslovaca se convirtió en el 46º miembro en ratificar el Acuerdo Constitutivo que transforma la Fundación EU-LAC en una Organización Internacional, convirtiéndose así en el 26º miembro de la UE en hacerlo.

Esta ratificación atestigua el firme compromiso de Eslovaquia con el mandato de la Fundación de reforzar las relaciones birregionales entre la Unión Europea, América Latina y el Caribe. De este modo, Eslovaquia contribuye al papel determinante e inestimable de la Fundación EU-LAC de fomentar el conocimiento y el entendimiento mutuos entre los respectivos gobiernos y las sociedades civiles.

El Acuerdo Constitutivo entró en vigor el 17 de mayo de 2019, siendo el primer acuerdo internacional negociado por los 61 miembros de la Asociación Estratégica entre la UE y los países de la CELAC. Desde entonces, la Fundación EU-LAC opera como una organización internacional, tal y como pretenden las Jefas y los Jefes de Estado y de Gobierno de los 60 Estados Miembros de la Unión Europea, América Latina y el Caribe, y de la propia Unión Europea.